
 سعید سلطانی درباره  تاثیر سریال هایش 
بر  »طوبی«  اخیرش  سریال  به ویژه 
گفت: ما به هیچ عنوان قصد  مخاطب، 
که  نداریم  و  نداشته  را  سریالی  ساخت 
خاطر بیننده را مکدر کند؛ روایتی که پیش 
که ما سعی  گرفتیم نقاط تاریکی داشته 
کنیم. سعید  کردیم به لطافت آن را بازگو 
کارگردان سریال  »طوبی« ـ در  سلطانی ـ 
پاسخ به اینکه در بیشتر سریال هایتان از 
که  جمله »ستایش« و »طوبی« زنانی را 
می کنند  تحمل  را  بسیاری  سختی های 
دغدغه ای  آیا  داده اید،  نمایش  پررنگ 
پشت این انتخاب وجود دارد؟ به ایسنا 
توضیح داد: من قبل از اینکه داستان را 
انتخاب کنم به داستانی که قرار است روایت 
شود نگاه می کنم تا ببینم می توانم این 
داستان را تعریف کنم یا نه. حالا از شانس 
کرده ام  کار  که  خوب من در غالب آثاری 
قهرمانی اصلی که داستانی برای گفتن دارد 
زنان به ویژه زنان پرتلاش و سختی کشیده 
هستند. سلطانی افزود: گذشته از این فکر 
می کنم خانم ها بخش مهمی از جامعه و 

محور اساسی و اصلی خانواده هستند و 
تربیت جامعه آینده بر عهده خانم هاست؛ 
کترهایی که همه نقش های  کارا در واقع 
 ، ، دختر اجتماعی و خانوادگی مثل مادر
همسر و... را دارند و در عین حال قهرمان 
داستان نیز هستند. این کارگردان درباره 
ک »طوبی« و »ستایش« با زنان  وجه اشترا
جامعه ایران نیز گفت: به نظرم با توجه به 
کتر با هم  اختلافات زیادی که این دو کارا
دارند سخت کوشی، عشق شان به خانواده، 

حلاوت و دوستی، از پای ننشستن و... 
کترهایی  ویژگی های شخصیتی مشترک کارا
نام برده حضور  که در سریال های  است 
ک را ما در مادران  دارند و این وجوه اشترا
و دختران سرزمین مان به خوبی می بینیم 
کتر »ستایش«  و می توانیم بگوییم هم کارا
و هم »طوبی« توانسته اند تنها گوشه ای از 
کار جامعه  جایگاه زنان سخت کوش و فدا
ایران را نشان دهند. این نویسنده و کارگردان 
در ادامه در پاسخ به اینکه هم در »ستایش« 

و هم »طوبی« غم و اشک در طول داستان 
آیا فکر نکردید ممکن  زیاد دیده می شود 
بیان  شود،  مخاطب  دلزدگی  باعث  است 
کید کنم که عمدا این اتفاق  داشت: باید تا
نیفتاده و ما به هیچ عنوان قصد ساخت 
سریالی را نداشته و نداریم که خاطر بیننده 
را مکدر کند، روایتی که پیش گرفتیم نقاط 
تاریکی داشته که ما سعی کردیم به لطافت آن 
را بازگو کنیم. وی با بیان اینکه خوشبختانه 
بین »طوبی« و مخاطب رابطه درستی شکل 
گرفته است، اظهار کرد: مخاطب آن قدر با 
سریال و شخصیت های آن همذات پنداری 
و  تاریک  لحظه های  درگیر  آن قدر  و  کرده 
روشن داستان شده که با شخصت های آن 
کترها احساس شادی  کارا گریه و با شادی 
گر  ا این رو  از  افزود:  سلطانی  است.  کرده 
مخاطب با این سریال هایی مثل »طوبی«، 
»ستایش« و... اشک ریخته فقط به این علت 
که با شخصیت های سریال به خوبی  بوده 
همذات پنداری کرده و یک اثر زمانی موفق 
که بتواند بین مخاطب و قهرمانان  است 

داستان همذات پنداری ایجاد کند.
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 بازیگر سینما و تلویزیون می گوید: تئاتر ایران در مقایسه با کل جهان سطح خیلی پایینی 
دارد. اما، به هر حال، بر خلاف نظر خیلی ها، من همچنان هنر نمایش را رو به صعود می بیینم. 
ناصر آقایی در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: تئاتر امروز به وسیله بسیاری از علاقه مندان دارد 
شکل می گیرد. شاید به جرات بتوان گفت هر شب، نزدیک به یکصد نمایش روی صحنه است 
و من با این مساله مخالف نیستم. بازیگر فیلم سینمایی پرواز پنجم ژوئن )علی سمیع آذر 
۱۳۶۸( افزود: بسیاری از نمایش ها ممکن است کیفیت بسیار پایینی داشته باشند اما من این 
فعالیت را تحسین می کنم که جوانان ما با یک اشتیاق دارند به سمت نمایش می روند. تمرین 
گی هایی که تئاتر  و تجربه می کنند و کارهایشان بهتر می شود. آقایی بیان داشت: بزرگترین ویژ
جهان دارد، آزادی های عملی و اجرایی است که آنها در روی صحنه دارند و ما اینها را نداریم و با 
این محدودیت ها نمی شود کاری را روی صحنه برد که بتوانیم به سختی پهلو بگذاریم به سایر 
کارهایی که در دیگر جاهای دنیاست. این بازیگر سینما و تلویزیون که از کارهای اخیر او می توان 
به مجموعه تلویزیونی هفت سر اژدها)ابوالقاسم طالبی ۱۴۰۲( اشاره کرد، تصریح کرد: معمولا همه 
کید کردم.  کارهایی که دیدم، ایرادهایی داشته و در نقدی که در پایان هر کار گفتم، روی اینها تا
بازیگر فیلم سینمایی هم نفس)مهدی فخیم زاده ۱۳۸۳( درباره نمایش هایی چون سیصد و 
رستم و سهراب هم گفت: همه اینها ایرادهای فراوانی داشتند. واقعا کار بی ایراد و کم ایراد خیلی 

کنون دیده اید کدام کار از نگاه شما  کم دیدم. آقایی در این باره که در میان کارهای نمایشی که تا
بی ایرادترین یا کم ایرادترین و به نحوی بهترین کار بوده؟ گفت: واقعا نمی توانم کاری را که بهترین 
بوده در میان کارها اسم ببرم. کارهای زیادی داشتیم اما به هر حال هر کاری ایرادهایی دارد و 
باید تلاش کرد با رفع این ایرادها هنر نمایش کشور را به جایگاهی که شایسته آن است برسانیم.

 ناصر آقایی:

 هنر نمایش را همچنان رو به صعود می بینم

»شهرزاد« قصه گو به رادیو آمد
 تهیه کننده برنامه »شهرزاد« درباره این 
برنامه که از رادیو تهران پخش می شود و به 
قصه های هزار و یک شب می پردازد، توضیحاتی 
ارائه داد. هدی فلاح، گوینده برنامه رادیویی 
»شهرزاد« به مهر بیان کرد: »شهرزاد« برنامه ای 
برای پاسداشت زبان فارسی است که با محور 
قصه های »هزار و یک شب« پیش می رود. برای 
متن ها از آثار حمید عاملی گوینده باسابقه رادیو 
هم کمک گرفته ایم که برای خود رادیو تنظیم 
کرده است. وی ادامه داد: برنامه سه گوینده 
دارد، یوسف رحیمی نقش های مردهای قصه 
را روایت می کند، من گویندگی و روایت زنان قصه 
را بر عهده دارم و ثنا جعفری هم روایت برخی 
نریشن های متن را بر عهده دارد. فلاح درباره 
این متن ها تصریح کرد: شهرزاد درباره زنی است 
که قصه های مختلفی را هر شب برای شهرباز 
تعریف می کند. همسر شهرباز به او خیانت کرده 
است و حالا تصمیم گرفته است با هر زنی که 
ازدواج می کند، او را به قتل برساند. او با شهرزاد 
ازدواج می کند و شهرزاد آنقدر قصه های جذابی 
برایش تعریف می کند که شهرباز نمی تواند او را 
بکشد. این تهیه کننده رادیو درباره مخاطب این 
برنامه عنوان کرد: این برنامه بیشتر مخاطبی 
جوان دارد و به نوعی با فضای سرگرم کننده ای 
همراه است. از طریق این قصه ها می توان 
که  گذشته آشنا شد. متونی  با متون ادبی 
برای روایت های تصویری مثل پویانمایی هم 
بسیار خروجی شگفت انگیزی خواهد داشت. 
ساختار عجیبی هم دارد و قصه در قصه است 
و همینطور که شهرزاد قصه می گوید باز وارد 
شخصیت های دیگری می شود که آنها هم در 
هر قصه ای حرفی دارند. وی درباره زبان این 
قصه ها بیان کرد: این قصه ها زبان امروزی دارد. 
همانطور که گفته شد از متن های حمید عاملی 
هم کمک گرفتیم. با این حال متن های او به 
زبان معیار چند دهه پیش است و ما براساس 
زبان معیار همین امروز روایت کردیم. فلاح در 
پایان یادآور شد: »شهرزاد« جمعه ها ساعت ۲۱ 
ح ما حدود  از رادیو تهران پخش می شود، طر
۴۰ قسمت دارد اما احتمال دارد این برنامه 

قسمت های بیشتری داشته باشد.

 رسانه انگلیسی با اشاره به ارزیابی های ارتش انگلیس 
در جلساتی پشت درهای بسته گزارش داد که آینده 
شومی در انتظار اوکراین است و این کشور در آستانه 
شکست قرار دارد. به گزارش ایسنا، درحالیکه ارتش 
اوکراین با کمبود نیرو و مهمات دست وپنجه نرم می کند 
و قادر به حفظ خطوط و قلمروهای روسی که به کنترل 
خود درآورده، نیست، »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور 
ح پیروزی« به  اوکراین از برنامه خود تحت عنوان »طر
امید کسب دستاوردی در میدان نبرد رونمایی کرد. 

ح پیروزی« که از سوی رئیس جمهور اوکراین به  »طر
پارلمان این کشور ارائه شده، ۵ بند دارد و شامل دعوت 
برای پیوستن به ناتو، دورنمای دفاعی، بازدارندگی در 
مقابل روسیه، رشد و همکاری اقتصادی و معماری 
کسپرس«  امنیتی پس از جنگ است. روزنامه »دیلی ا
به نقل از ارتش این کشور نوشت: »بریتانیا به عنوان 
یکی از تامین کنندگان سلاح به اوکراین، علنا از این 
کشور حمایت می کند، اما ارزیابی های پنهانی ژنرال های 
بریتانیا نشان می دهند که وضعیت برای اوکراین بد 

است.« این روزنامه به نقل از این منبع که ظاهرا افسر 
بلندپایه ای در ارتش انگلیس به شمار می رود، نوشت: 
»اوکراین در آستانه شکست در برابر روسیه قرار دارد. 
این یک موقعیت جدی است.« برخی از رسانه ها و 
کنون  تحلیلگران نظامی غرب می نویسند: »روسیه تا
نیمی از قلمروهای خود در کورسک را دوباره پس گرفته، 
همزمان با آغاز فصل سرما و بارندگی، زمین در کورسک 
ک می شود و همین مساله باعث پیشروی های  گِل و نمنا

بیشتر روسیه خواهد شد.«

ارتش انگلیس:

  اوکراین در آستانه شکست است

بیـــنالمـــلل
 

 

خبـــــر

دیدار نخست وزیران چین و روسیه
 نخست وزیر چین در حاشیه اجلاس سران سازمان 
همکاری شانگهای با همتای روس خود دیدار و گفت وگو کرد. 
لی کیانگ، با میخائیلی میشوستین، دیدار و گفت و گو کرد. به 
گزارش خبرگزاری شین هوا چین، »لی« اظهار داشت که چین 
آماده همکاری با روسیه به منظور تقویت هماهنگی های 
استراتژیک میان دو کشور است. نخست وزیر چین همچنین 
در این دیدار روابط سه جانبه نزدیک تر میان روسیه، 
چین و مغولستان را پیشنهاد داد. وی گفت: »چین آماده 
همکاری با روسیه و مغولستان به منظور تقویت بیشتر اعتماد 
متقابل، تقویت همکاری ها و ترقی عمیق تر... همکاری های 
سه جانبه است.« اجلاس دو روزه رؤسای دولت های سازمان 
کستان در جریان است و  همکاری شانگهای در اسلام آباد پا
نخست وزیران چین، روسیه، قزاقستان، قرقیزستان، بلاروس، 
تاجیکستان، ازبکستان و همچنین وزیر صنعت، معدن و 
تجارت ایران و وزیر امور خارجه هند در آن حضور دارند. 
سازمان همکاری شانگهای از سال ۱99۶ با نام »شانگهای 
۵« آغاز به فعالیت کرد و در ابتدا چین،  روسیه، تاجیکستان، 
قزاقستان و قرقیزستان به عضویت آن درآمدند. در سال ۲۰۱7 

کستان نیز به این گروه پیوستند. هند و پا

  اظهارات »نیومن« 
درباره افول ذهنی ترامپ

کنون از انتشار گزارش وضعیت سلامتی   درحالی که ترامپ تا
خود به رغم اقدام هریس خودداری کرده، یک مقام سابق 
کاخ سفید جزئیات نگران کننده ای درباره توانایی ذهنی  او به 
ک گذاشت. به گزارش فارس؛ اوماروسا مانیگو نیومن  اشترا
که در زمان ریاست جمهوری ترامپ دستیار او در کاخ سفید 
بود، در مصاحبه ای با سی ان ان گفت: زوال ذهنی نامزد 
جمهوری خواهان در حال آشکارترشدن است. این اظهارات 
در حالی است که وضعیت سلامتی ترامپ اخیرا بعد از لغو 
چند مصاحبه مهم و امتناعش از مناظره دوم انتخاباتی با 
کامالا هریس زیر ذره بین رفته است. دستیار سابق ترامپ 
اظهارکرد که »وقتی ترامپ شروع به تپق زدن می کند، کلا 
تغییر مسیر می دهد و به جای صحبت درباره مسائل مربوط 
به سیاست به حملات شخصی روی می آورد، زیرا نمی تواند 
آن مسائل را به یاد آورد«. او گفت: ترامپ حتی برای ارائه پیام 
خودش هم با چالش مواجه است و نمی تواند موضعش 
درباره مسائل اساسی مثل اقتصاد، جرایم و مهاجرت که 
برای رای دهندگان آمریکایی مهم هستند را بیان کند. نیومن 
توضیح داد که از سال ۲۰۱7 و هنگام حضورش در کاخ سفید، 
متوجه تغییرات ترامپ نسبت به گذشته شد. به گفته وی، 
ترامپ دیگر نمی توانست خیلی چیزها مثل ارقام یا اسامی 
اعضای کابینه اش را به یاد آورد. نیومن ادامه داد: از همان جا 
متوجه شدم که مساله ای واقعی و جدی در ذهن ترامپ 
در حال وقوع است.« این مقام سابق کاخ سفید از نامزدی 

هریس حمایت کرد.

 دیمیتری پسکوف:

   کی یف باید بفهمد سیاستی که دنبال می کند، بیهوده است
کوتــــاه

 سخنگوی کرملین گفت: طرح صلح واقعی برای اوکراین، 
این است که کی یف متوجه بیهودگی سیاستی که دنبال 
در  به خبرنگاران  می کند، شود. »دیمیتری پسکوف« 
مورد موضع روسیه درباره سخنرانی »ولودیمیر زلنسکی« 
ح  رئیس جمهور اوکراین در پارلمان اوکراین راجع به »طر
پیروزی« اظهار داشت: »ممکن است طرح دیگری وجود 
داشته باشد که واقعا صلح آمیز باشد؛ و این به رسمیت 
شناختن بیهودگی سیاستی است که رژیم کی یف دنبال 
ح صلح« مدنظر  می کند.« این مقام با بیان اینکه »طر
زلنسکی ممکن است در واقع طرح آمریکایی ها باشد تا به 
موجب آن اوکراینی ها تا آخرین نفر به مبارزه با روسیه ادامه 
دهند، افزود: برای دستیابی به صلح، کی یف باید بیدار 
شود و دلایلی را که منجر به درگیری شده است، درک کند. 
سخنگوی کرملین همچنین گفت: مسکو امیدوار است 
که مقامات کشورهای اروپایی در نهایت بی فایده بودن 

هزینه کردن برای کمک به اوکراین را درک کنند. »سباستین 
لکورنو« وزیر دفاع فرانسه بیان داشت: کمک نظامی فرانسه 
 ) به اوکراین در سال ۲۰۲۴ از ۲ میلیارد یورو )۲.۱ میلیارد دلار
فراتر خواهد رفت، اما همانطور که در توافقنامه امنیتی 
دوجانبه تعهد شده بود، به ۳ میلیارد نخواهد رسید. 
پسکوف تصریح کرد: پتانسیل بسیاری از کشورهای اروپایی 
برای چنین مبالغی از کمک طراحی نشده است. پسکوف 
گفت: این بسیج فرصت ها برای اهداف زودگذر مغایر با 
منافع توسعه اقتصادی این کشورهاست. پتانسیل این 
کشورها برای چنین تلاش هایی طراحی نشده است. 
سخنگوی کرملین اظهارکرد: بسیاری از کشورهای اروپایی 
از بابت بسیج صنایع نظامی-صنعتی خود برای کمک به 
اوکراین با مشکلاتی مواجه شده اند. دیمیتری پسکوف، در 
پاسخ به سوالی در مورد صنایع تسلیحاتی فرانسه و آلمان، 
از هیچ کشور اروپایی نامی نبرد و نگفت که چگونه و چرا 
آنها برای کمک به اوکراین به تقلا افتاده اند. رئیس جمهور 
فرانسه هفته گذشته اظهارکرد که کار در مورد تدارکات 
نظامی برای اوکراین ادامه دارد، در حالی که صدراعظم 
آلمان از بسته کمک نظامی ۱.۴ میلیارد یورویی به کی یف 
تا پایان سال ۲۰۲۴ خبر داد. با این حال پسکوف گفت: 

مشکلاتی وجود دارد.
  تمدید نشست بریکس

هیچ  داشت:  عنوان  همچنین  پسکوف،  دیمیتری   
وجود  بریکس  اجلاس  تاریخ  تمدید  برای  برنامه ای 
کنون زیرساخت های آن برای تعداد زیادی از  ندارد و ا
شرکت کنندگان آماده است. پسکوف گفت: »کل زیرساخت 
این اجلاس برای علاقمندی های بسیار آماده شده است. 
نیازی به تمدید اجلاس نیست؛ نه شرکت کنندگان و نه 
برگزارکنندگان چنین فرصتی ندارند.« سخنگوی ریاست 
جمهوری روسیه افزود: مسکو پیش بینی می کند تعداد 
زیادی از کسانی که برای این اجلاس تایید شده اند، حضور 

یابند. پسکوف افزود: »همه چیز در سطحی ارائه خواهد شد 
که مطابق با چنین نشستی باشد، که در واقع رویداد اصلی 
این روزها در دستور کار بین المللی است.« سخنگوی کرملین 
همچنین با اظهارنظر درباره احتمال پیوستن صربستان به 
بریکس توضیح داد: باید فشاری را که صربستان با آن مواجه 
است درک کرد، اما ابراز اطمینان کرد که این تصمیم منافع 
مردم صربستان را تامین خواهد کرد. پسکوف گفت: »ما 
مطمئن هستیم که صربستان از تصمیماتی که به بهترین 
نحو در خدمت منافع مردم صربستان است، قدردان خواهد 
بود. اتحادیه اروپا شرط و شروط مختلفی را برای صربستان در 

زمینه همکاری مطرح می کند.«
 مشارکت قزاقستان در بریکس

 سخنگوی کرملین در ادامه اشاره کرد که روسیه به موضع 
قزاقستان در مورد بریکس احترام می گذارد، زیرا این کشور به 
طور مستقل در مورد قالب مشارکت در سازمان های مختلف 
تصمیم گیری می کند. پیش از این مشاور رئیس جمهور 
قزاقستان گفته بود که قزاقستان در آینده قابل پیش بینی 
از درخواست برای بریکس خودداری خواهد کرد، از جمله: 
در نظرگرفتن روند چند مرحله ای بررسی موضوع عضویت 
در بریکس. پسکوف ادامه داد: »با احترام به قزاقستان... 
قزاقستان دوست ما، شریک استراتژیک ما، متحد ماست، 
ما برای روابط خود ارزش قائل هستیم. این اولین چیز است. 
بنابراین، البته که قزاقستان خودش تصمیم می گیرد چگونه 
در سازمان های مختلف مشارکت داشته باشد.« سخنگوی 
کرملین گفت: بریکس انجمنی نیست که بخواهد جایگزین 
سازمان ملل شود، انجمنی است که مکمل سازمان ملل 
است و به هیچ وجه با ماهیت جهانی سازمان ملل منافات 
ندارد. مسکو مشتاقانه منتظر ورود رئیس جمهور قزاقستان 
به کازان برای شرکت در نشست بریکس است. در هر صورت 
مشارکت رئیس جمهور قزاقستان کمک بزرگی به توسعه 

همکاری های منطقه ای و بین المللی خواهد بود.

  »ماهاتیر محمد« 
در بیمارستان بستری شد

 »ماهاتیر محمد« نخست وزیر سابق مالزی که بیش 
از ۲ دهه این سمت را بر عهده داشت، در سن 99 سالگی 
به علت عفونت ریه در بیمارستان بستری شد. خبرگزاری 
برناما گزارش داد که نخست وزیر سابق مالزی در یک مرکز 
درمانی به نام »موسسه قلب ملی« به علت عفونت ریه 
بستری شده است درحالیکه قرار بود وی در یک جلسه 
دادگاه حضور داشته باشد. میور نور حیدر سهیمی، وکیل 
ماهاتیر به دادگاه اطلاع داده است که موکلش پس از 
بستری شدن به علت عفونت دستگاه تنفسی تحتانی، 
قادر به حضور در جلسه نیست. ماهاتیر 99 ساله که برای 
بیش از ۲ دهه نخست وزیر مالزی بود، سابقه مشکلات 
قلبی دارد و تحت عمل جراحی بای پس )bypass( قرار 
گرفته است. وی قرار بود به دلیل یک پرونده افترا که علیه 
معاون فعلی نخست وزیر تشکیل داده بود، در دادگاه 
حاضر شود. ماهاتیر به مدت ۲۲ سال تا سال ۲۰۰۳ به 

عنوان نخست وزیر مالزی خدمت کرد. 

 هشدار ژاپن به تشدید تنش 
در شبه جزیره »کره«

 ژاپن به عنوان یکی از نزدیک ترین کشورها به شبه جزیره 
کره، نسبت به تشدید تنش در این منطقه هشدار داد 
درحالیکه لفاظی های سئول و پیونگ یانگ علیه یکدیگر 
کی نزدیک شده است. به گزارش ایرنا به  به مرحله خطرنا
نقل از خبرگزاری فرانسه، دولت ژاپن پس آنکه کره شمالی 
بخش هایی از جاده ها و راه آهن های نمادین بین کره ای 
را منفجر کرد، نسبت به تشدید تنش در شبه جزیره کره 
کازوهیکو آئوکی، معاون دبیر ارشد کابینه  هشدار داد .
ژاپن گفت: این فعالیت های کره شمالی می تواند تنش ها 
را بین جنوب و شمال افزایش دهد و مهم است که این 
منجر به تشدید تنش نشود. ارتش کره جنوبی گفته است 
کره شمالی روز سه شنبه جاده ها و راه آهن هایی را  که 
ک خود منفجر کرده و سئول در پاسخ به آن یک  در خا
عملیات »ضد آتش« انجام داده است. ارتش پیونگ یانگ 
هفته گذشته وعده داد که به طور دائمی مرزهای خود را 
با کره جنوبی مسدود خواهد کرد. این اظهارنظر در حالی 
کره شمالی ماه ها مشغول مین گذاری و  که  ح شد  مطر
ساخت موانع ضدتانک بود و »اون«، رهبر کره شمالی 
نیز سئول را »دشمن اصلی کشورش« اعلام کرده بود. 
کره شمالی اوایل هفته از پرواز هواپیماهای بدون سرنشین 
حامل اعلامیه های تبلیغاتی بر فراز پیونگ یانگ، خبر 
گفت:  داد. »آئوکی« در یک نشست خبری در توکیو 
دولت ژاپن نهایت تلاش خود را برای جمع آوری، تجزیه و 
تحلیل و نظارت بر اطلاعات لازم در مورد تحولات آینده در 

کره شمالی انجام خواهد داد.

  معرفی نامزدهای ایرانی جایزه 
»آسترید لیندگرن«

 مجموع ۲۶۵ نویسنده، تصویرگر، مروج کتابخوانی و نهاد ادبی 
از 7۲ کشور جهان به عنوان نامزدهای جایزه یابود »آسترید 
لیندگرن« در سال ۲۰۲۴ انتخاب شدند. به گزارش سایت رسمی 
جایزه سالانه »آسترید لیندگرن«، در میان نامزدهای امسال 
این جایزه ادبی از ایران 9 چهره و نهاد ادبی نامزد دریافت جایزه 
کبرپور )نویسنده(، علی خدایی  معرفی شده اند که شامل احمد ا
)تصویرگر(، علیرضا گلدوزیان )تصویرگر(، هدی حدادی )تصویرگر(، 
هوشنگ مرادی کرمانی )نویسنده(، محمد میرکیانی )نویسنده(، 
کبر )نویسنده(، با من بخوان )نهاد ادبی( و رضا  نوید سید علی ا
( می شود. جایزه  »آسترید لیندگرن«  دالوند )نویسنده/تصویرگر
از سال ۲۰۰۲ از سوی دولت سوئد برای بزرگداشت »آسترید 
لیندگرن« نویسنده شهیر این کشور بنیان نهاده  شد. این جایزه 
به اشخاص یا سازمان هایی اهدا می شود که نقش برجسته ای 
در خلق ادبیات کودک و نوجوان یا ترویج آن داشته باشند. در هر 
سال بیش از ۲۵۰ فرد یا نهاد از سراسر جهان برای این جایزه نامزد 
می شوند. انجمن نویسندگان، شورای کتاب کودک، کانون پرورش 
کودکان و نوجوانان و موسسه  پژوهشی کودکان دنیا، چهار نهاد 
ایرانی هستند که می توانند برای این جایزه نامزدهایی را معرفی 
کنند. نامزدی در این جایزه می تواند توجه جهانی را به نویسنده 
و ترویج گر معرفی شده جلب کند. این جایزه ادبی به ارزش پنج 
میلیون کرون سوئد، به عنوان بزرگ ترین و گران ترین جایزه ادبیات 
کودکان و نوجوانان و دومین جایزه بزرگ ادبیات کودک و نوجوان 

پس از جایزه هانس کریستین اندرسن در جهان مطرح است. 

کری صداپیشه »ژولیت و شاه« شد  غزل شا
کری، صداپیشه انیمیشن سینمایی »ژولیت و شاه«   غزل شا
به نویسندگی و کارگردانی اشکان رهگذر شد. این انیمیشن 
سینمایی موزیکال در ژانر کمدی-رمانتیک تولید شده و 
به وقایع تاریخی شکل گیری تئاتر غربی در ایران می پردازد. 
، تهیه کنندگی »ژولیت و شاه« را برعهده دارد.  آرمان رهگذر
حامد بهداد به عنوان خواننده و صدا پیشه، نصرا... مدقالچی 
به عنوان صداپیشه، بهزاد عمرانی به عنوان خواننده و امید 
نعمتی به عنوان خواننده از دیگر هنرمندانی هستند که با 
کنون همکاری داشته اند. بهنام  انیمیشن »ژولیت و شاه« تا
جلیلیان، آهنگساز و میثم یوسفی ترانه سرای این انیمیشن 
هستند. داستان »ژولیت و شاه« درباره جولی، بازیگر جوان 
و تازه کار تئاتر است که به دعوت ناصرالدین شاه برای بازی در 
نقش ژولیت به ایران می آید؛ اما نقشه شاه برای او چیزی فراتر 
از یک اجرای ساده است. این انیمیشن سینمایی برای اولین 
بار در جشنواره بین المللی فانتازیا ۲۰۲۱ و سپس در جشنواره 

بین المللی انیمیشن انسی ۲۰۲۲ به مخاطبان معرفی شد. 

در گفت وگو با سعید سلطانی مطرح شد:

 »ستایش« و »طوبی« چه شباهت هایی دارند؟


